

神旨意中的祈求

Prayers According to God's Will

約翰一書 1 John 5:13-17
朱世陸牧師 Rev. Luke Zhu
8/16/2026



放牛娃人生觀

The Cowherd's Outlook on Life

詩篇 Psalms

49:12 但人居尊貴中不能長久，
如同死亡的畜類一樣。**49:13** 他
們行的這道本為自己的愚昧；但
他們以後的人還佩服他們的話語

People, despite their wealth, do not
endure; they are like the beasts that
perish. This is the fate of those who
trust in themselves, and of their
followers, who approve their sayings.

詩篇 Psalms

49:14 他們如同羊群派定下陰間；死亡必作他們的牧者。到了早晨，正直人必管轄他們；他們的美容必被陰間所滅，以致無處可存。

They are like sheep and are destined to die; death will be their shepherd (but the upright will prevail over them in the morning). Their forms will decay in the grave, far from their princely mansions.

詩篇 Psalms

49:15 只是神必救贖我的靈魂
脫離陰間的權柄， 因他必收納
我。

But God will redeem me from the
realm of the dead; he will surely take
me to himself.

詩篇 Psalms

16:5 耶和華是我的產業，是我杯中的分；我所得的，你為我持守

16:6 用繩量給我的地界，坐落在佳美之處；我的產業實在美好。

Lord, you alone are my portion and my cup; you make my lot secure. The boundary lines have fallen for me in pleasant places; surely I have a delightful inheritance.

詩篇 Psalms

16:7 我必稱頌那指教我的耶和華；我的心腸在夜間也警戒我。

16:8 我將耶和華常擺在我面前，因他在我右邊，我便不至搖動

I will praise the Lord, who counsels me; even at night my heart instructs me. I keep my eyes always on the Lord. With him at my right hand, I will not be shaken.

詩篇 Psalms

16:9 因此，我的心歡喜，我的靈（原文作榮耀）快樂；我的肉身也要安然居住。

Therefore my heart is glad and my tongue rejoices; my body also will rest secure,

大綱 **Outline**

1. 有求必應的神

The God Who Answers Our Prayers

2. 神回應禱告的兩個標準

**Two Standards by Which
God Answers Prayer**

3. 彼此代禱及特別要注意的問題

**Praying for One Another and Important
Things to Be Aware Of**

1. 有求必應的神

**The God Who Answers
Our Prayers**

詩篇 Psalms

27:13 我若不信在活人之地得見耶和華的恩惠，就早已喪膽了。

I remain confident of this: I will see the goodness of the Lord in the land of the living.

希伯來書 Hebrews

13:5 主曾說：『我總不撇下你，
也不丟棄你。』 **13:6** 所以我們
可以放膽說：主是幫助我的，我
必不懼怕；人能把我怎麼樣呢？

God has said, "Never will I leave you;
never will I forsake you." So we say with
confidence, "The Lord is my helper; I will
not be afraid. What can mere mortals do
to me?"

希伯來書 Hebrews

4:16 所以，我們只管坦然無懼的來到施恩的寶座前，為要得憐恤，蒙恩惠，作隨時的幫助。

Let us then approach God's throne of grace with confidence, so that we may receive mercy and find grace to help us in our time of need.

約翰一書 1 John

5:15 既然 **知道** 他 **聽** 我們一切所求的，就 **知道** 我們所求於他的，無不得著。

And if we **know** that he **hears** us - whatever we ask-we **know** that we **have** what we asked of him.

馬可福音 Mark

11:24 所以我告訴你們，凡你們禱告祈求的，無論是什麼，只要 **信** 是得著的，就必 **得著**。

Therefore I tell you, whatever you ask for in prayer, **believe** that you have received it, and it will **be** yours.

2. 神回應禱告的兩個標準

Two Standards by Which God Answers Prayer





**Calling upon God the Father
for help**

5:13 我將這些話寫給你們信奉神兒子之名的人，要叫你們知道自己有永生。**5:14** 我們若照他的旨意求什麼，他就聽我們，這是我們向他所存坦然無懼的心。

I write these things to you who believe in the name of the Son of God so that you may know that you have eternal life. This is the confidence we have in approaching God: that if we ask anything according to his will, he hears us.

約翰一書 1 John

5:15 既然知道他聽我們一切所求的，就知道我們所求於他的，無不得著。

And if we know that he hears us - whatever we ask-we know that we have what we asked of him.

3. 彼此代禱及特別要注意的問題

**Praying for One Another
and Important Things
to Be Aware Of**

20 親愛的弟兄啊，你們卻要在**至聖的真道**上造就自己，在**聖靈**裡禱告，**21** 保守自己常在神的愛中，仰望我們主耶穌基督的憐憫，直到**永生**。

But you, dear friends, by building yourselves up in your most holy faith and praying in the Holy Spirit, keep yourselves in God's love as you wait for the mercy of our Lord Jesus Christ to bring you to eternal life.

猶大書 Jude

22 有些人存疑心，你們要憐憫他們

23 有些人你們要從火中搶出來，搭救他們；有些人你們要存懼怕的心憐憫他們，連那被情慾沾染的衣服也當厭惡。

Be merciful to those who doubt; save others by snatching them from the fire; to others show mercy, mixed with fear-hating even the clothing stained by corrupted flesh.

5:16 人若看見弟兄犯了不至於死的罪，就當為他祈求，神必將生命賜給他；**有至於死的罪**，我不說當為這罪祈求。

If you see any brother or sister commit a sin that does not lead to death, you should pray and God will give them life. I refer to those whose sin does not lead to death. **There is a sin that leads to death.** I am not saying that you should pray about that.

結論和應用

Conclusion and Application

1. 有求必應的神

The God Who Answers Our Prayers

2. 神回應禱告的兩個標準

**Two Standards by Which
God Answers Prayer**

3. 彼此代禱及特別要注意的問題

**Praying for One Another and Important
Things to Be Aware Of**